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Nr. 70/04.12.2022 

Către  Guvernul României 
În atenția domnului Nicolae Ciucă, prim-ministru 
 
Spre știință domnului Alexandru Rafila, ministrul sănătății 
  domnului Adrian Câciu, ministrul finanțelor 
  doamnei Adela Cojan, vicepreședinte CNAS 
 
Stimate domnule prim-ministru, 
 
Federația Națională a Patronatelor Medicilor de Familie semnalează Guvernului României încă o dată grava 
subfinanţare a cabinetelor de medicina familiei, care sperăm să nu fie menținută și în bugetul de stat și 
bugetul asigurărilor sociale de sănătate pentru anul 2023.  
 

Bugetul necesar pentru reţeaua strategică de cabinete de medicina familiei este de 7 miliarde de lei anual.  
 
Precizăm că un buget anual de 7 miliarde de lei pentru asistența medicală primară este echivalentul unei 

alocări de 1 leu pe zi pentru fiecare cetățean român.  
 
În anii 2020-2021 bugetul a fost doar 2,6-2,9 miliarde lei anual, iar în anul 2022 de doar 3,6 miliarde lei, în 
conformitate cu o parte din prevederile Legii nr. 1/2021 pentru ratificarea Acordului de împrumut (Program pe bază 
de rezultate în sectorul sanitar din România) dintre România și Banca Internațională pentru Reconstrucție și Dezvoltare.  
 

Precizăm că bugetul actual de 3,6 miliarde lei este echivalentul unei pentru 

sănătatea fiecărui cetăţean al României care are acces la medicul de familie. 
 

Amintim că membrii noștri, cabinetele private de medicina familiei, asigură servicii medicale esenţiale. 

 
Mai amintim că a fost și este recunoscut de autoritățile române faptul că medicina de familie este grav 
subfinanţată, tarifele decontate fiind practic jumătate din valoarea celor reale.  
 
De asemenea, tarifele orare pentru plata orelor de gardă din centrele de permanenţă nu au mai fost 
actualizate în ultimii patru ani.  
 
Problemele nu pot fi rezolvate pe parcursul anului doar prin discuţii la nivelul ministerelor și CNAS, în 
absenţa prevederilor bugetare necesare, decise acum de Guvern și aprobate de Parlament. 
 
Creșterea calității serviciilor medicale nu este posibilă fără investiții în infrastructura cabinetelor de 
medicina familiei, în pregătirea personalului medical și auxiliar, în pregătirea și atragerea viitorilor medici 
de familie. Activitatea cabinetelor de medicina familiei nu mai este posibilă fără alocarea celor 7 miliarde 
de lei anual pentru asistenţa medicală primară. 
 
Stimate domnule prim-ministru, vă asigurăm de deplina noastră deschidere pentru rezolvarea problemelor 
menționate pe cale amiabilă, în interesul pacienților și cetățenilor români care merită să aibă acces la 
servicii medicale de cea mai înaltă calitate în asistența medicală primară, în România.  
 
Cu aleasă considerație, 

Federația Națională a Patronatelor Medicilor de Familie 
Dr. Raluca Zoițanu 

Președinte 


